
Oświadczenie złożone 

przez senatora Sławomira Rybickiego 

na 45. posiedzeniu Senatu 

w dniu 30 czerwca 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra edukacji i nauki Przemysława Czarnka 

W wyniku wojny na Ukrainie w polskich szkołach podstawowych i średnich naukę rozpoczęły dzieci 

i młodzież – uchodźcy z Ukrainy, których liczbę szacuje się nawet na ok. 200 tysięcy. Samorządy, dyrektorzy 

szkół i nauczyciele starają się zapewnić jak najlepsze warunki i jak najlepszą jakość edukacji dla ukraińskich 

uczniów, którzy uciekli przed wojną. Jednak między polskim a ukraińskim systemem oświaty istnieje wiele 

znaczących różnic, szczególnie w sferze prawnej regulującej funkcjonowanie systemu, np. w kwestiach kla-

syfikacji uczniów. Mamy również za sobą kilka miesięcy obecności ukraińskich uczniów w polskim systemie 

oświaty, co przyniosło sporo danych. 

Szkoły i środowiska eksperckie niezmiennie apelują o stworzenie przyjaznego otoczenia prawnego dla 

uczniów z Ukrainy, które wspierałoby ich zaadaptowanie i rozwój w polskim systemie oświaty. Takie sygna-

ły otrzymujemy także od przedstawicieli środowiska szkolnego w naszych okręgach. 

Przed nami nowy rok szkolny, w związku z tym proszę o następujące informacje. 

1. Jakie będą warunki klasyfikacji uczniów ukraińskich w szkołach podstawowych i średnich w roku 

szkolnym 2022/2023 z języka polskiego, historii, historii i teraźniejszości oraz wiedzy o społeczeństwie? 

2. Jakie będą warunki klasyfikacji uczniów ukraińskich w szkołach podstawowych i średnich w roku 

szkolnym 2022/2023 z pozostałych przedmiotów? 

3. Czy ministerstwo planuje zmiany w tej materii? 

4. Czy ministerstwo przeprowadziło lub planuje przeprowadzenie konsultacji w zakresie zmian w klasyfi-

kacji uczniów ukraińskich? Jeśli tak, to kiedy i z jakimi podmiotami? Jeśli nie, to z jakich powodów? 

Z poważaniem 

Sławomir Rybicki 
 


